
Zápis z jednání  
Valné hromady Českého svazu rekreačního sportu, z. s., 
konané v náhradním termínu dne 17. 06. 2023 v Praze 

 

Přítomni: 15 (viz prezenční listina)  
Hosté: 1 (viz prezenční listina)  
 

Program:  
1. Zahájení jednání VH 
2. Volba pracovního předsednictva 
3. Schválení programu VH 
4. Schválení ověřovatelů zápisu 
5. Schválení Jednacího řádu VH 
6. Volby mandátové a návrhové komise 
7. Zpráva o činnosti ČSRS, z. s. od minulé VH 
8. Zpráva o hospodaření ČSRS, z. s. od minulé VH a návrh rozpočtu na rok 2023 
9. Zpráva RK 

Přestávka na oběd 

10. Diskuze ke zprávám 
11. Předložení návrhu na usnesení VH, jeho projednání a přijetí 
12. Závěr VH 

 

ad 1) Zahájení VH  
Zahájení VH provedl Bohumil Novák, předseda spolku, v 11:35 a konstatoval, že je přítomno patnáct 
delegátů s hlasem rozhodujícím ze 45 řádných členů spolku, takže od ukončení řádné VH žádný 
delegát již nedorazil. 
Podle platných a účinných Stanov ČSRS, z. s., konkrétně čl. 7, bodu 4, se VH koná v náhradním 
termínu po 30 min. od začátku řádné VH a je usnášeníschopná v počtu delegátů přítomných v dané 
chvíli jednání VH.  
 

ad 2) Volba pracovního předsednictva  
Za členy pracovního předsednictva VV navrhl Jiřího Krauskopfa, Bohumila Nováka a Miroslava Zítka 
(host) (abecedně). Nikdo neměl námitky, ani jiný návrh.  
Výsledek hlasování: Pro návrh 15 hlasů, nikdo nebyl proti, nikdo se nezdržel.  
Členové pracovního předsednictva se dohodli, že další jednání VH bude řídit pan Jiří Krauskopf.  
 

ad 3) Schválení programu VH  
K návrhu programu VH, který byl zaslán předem spolu s pozvánkou, nebyly připomínky, ani 
pozměňující návrhy.  Výsledek hlasování: Pro návrh 15 hlasů, nikdo nebyl proti, nikdo se nezdržel.  
 

ad 4) Schválení ověřovatele zápisu 
Zápisem byl VV pověřen Jiří Krauskopf, sekretář spolku. 
Ověřením zápisu VV navrhl p. Bohumila Nováka. 
K návrhu na ověřovatele nebyly připomínky, ani nebyl předložen jiný návrh.  
Výsledek hlasování: Pro návrh 15 hlasů, nikdo nebyl proti, nikdo se nezdržel.  
 

Ad 5) Schválení Jednacího řádu VH ČSRS, z. s.  
Jednací řád VH ČSRS, z. s. (dále JŘ) - návrh byl zaslán všem členům z. s. předem spolu s pozvánkou.  
K návrhu Jednacího řádu VH, který byl zaslán předem spolu s pozvánkou, nebyly připomínky, ani 
pozměňující návrhy.  
Výsledek hlasování: Pro návrh 15 hlasů, nikdo nebyl proti, nikdo se nezdržel.  
 

ad 6) Volby pracovních komisí  
a) Do mandátové komise byli navrženi (abecedně): Zdeněk Čihák (z klubu 103), Otakar Kinšt (z klubu 
755). Výsledek hlasování: Pro návrh 15 hlasů, nikdo nebyl proti, nikdo se nezdržel.  
 



Zvolení členové MK se dohodli, že předsedou komise bude Otakar Kinšt.  
 

b) Do návrhové komise (NK) byli navrženi (abecedně): Jaromír Horák (z klubu 440) a Jan Urban  
(z klubu 027).  
Výsledek hlasování: Pro návrh 15 hlasů, nikdo nebyl proti, nikdo se nezdržel.  
 

Zvolení členové NK se dohodli, že předsedou komise bude pan Jan Urban.  
Výsledek hlasování: Pro návrh 15 hlasů, nikdo nebyl proti, nikdo se nezdržel.  
 

ad 7) Zpráva o činnosti spolku od minulé VH  
Zprávu o činnosti ČSRS od minulé VH přednesl předseda z. s. pan Bohumil Novák.  
Konstatoval, že jednání VH se vrátilo do Prahy s cílem zvýšit účast. To se částečně podařilo, ale VV 
přece jen předpokládal účast vyšší.  
Ocenil, že jednání VH se poprvé účastní delegáti z několika členských spolků.   
Obsáhleji se věnoval problémům se získáváním finančních příspěvků z dotačních titulů vypisovaných 
NSA. Naděje dávané do NSA při jejím vzniku se však nenaplnily. Naopak, vše je komplikovanější. 
Dokonce není možné zjistit, kdo byl hodnotitelem naší žádosti a proč jsou tak výrazné rozdíly 
v bodovém hodnocení. Jako příklad uvedl, že působení našeho spolku v 10 krajích bylo oceněno  
3 body, zatímco u jiného žadatele bylo působení ve všech 14 krajích oceněno 20 body! 
Některé údaje v jiných žádostech jsou na první pohled nereálné, např. statisícové účasti na akci. 
Hodnotitele to ale nezarazilo a přidělil plný počet bodů. Uvedené dva příklady vyvolávají pochybnosti 
o férovosti hodnocení podaných žádostí.   
Přístup NSA je v přímém rozporu s výroky politiků i s výsledky různých výzkumů, které varují před 
poklesem pohybových aktivit naší populace. 
Ke sdělení o zamítnutí naší žádosti o finanční příspěvek na rok 2023 jsme sice podali odvolání, ale i to 
bylo zamítnuto. 
VV proto podal žádost o příspěvek Nadaci ČEZ. Správní rada Nadace ČEZ by měla zasedat do konce 
června. Ale nelze asi očekávat, že by příspěvek byl opět v maximální možné výši (500 000 Kč). Letošní 
rok bude tedy z hlediska finanční pomoci VV členským spolkům problematický. Požádal delegáty VH o 
trpělivost. 
 

ad 8) Zpráva o hospodaření spolku od minulé VH, návrh rozpočtu na rok 2023  
Zprávu o hospodaření ČSRS od minulé VH a návrh rozpočtu na rok 2023 přednesl opět pan Bohumil 
Novák, předseda spolku.  
Přílohu k účetní uzávěrce 2022 v písemné podobě obdržely členské spolky elektronicky. Proto  
p. Novák některé v ní uvedené skutečnosti pouze krátce okomentoval.  
Vysvětlil, proč jsou v návrhu rozpočtu na r. 2023 dvě varianty. Jedna je bez finanční příspěvku 
z Nadace ČEZ, druhá s ní naopak počítá. 
 

ad 9) Zpráva RK ČSRS, z. s.  
Zprávu revizní komise přednesl p. Jaromír Horák, předseda RK. Konstatoval, že členové RK provedli 
kontrolu zápisů a účetních dokladů a neshledali žádné závažnější nedostatky. Několik drobných 
nedostatků bylo odstraněno na místě.  
Upozornil na skutečnost, že členka RK pí Kolandová již delší dobu nekomunikuje, takže komise je nyní 
prakticky jen dvoučlenná. 
 

Řídící schůze vzhledem k rychlejšímu průběhu jednání navrhla, aby plánovaná přestávka na oběd byla 
přesunuta až po skončení VH 
Návrh byl jednomyslně přijat. 
 

Ad 10) Diskuze 
Jako první se diskuze přihlásil p. Miroslav Zítko, předseda ČASPV, host VH 
. konstatoval, že stejné problémy jako náš spolek má i ČASPV, která každým rokem dostává nižší 
finanční příspěvky, např. v investičních prostředcích před 5 lety to bylo 12 mil., letos již jen 2 mil. 
. chce proto na nadcházející VH ČUS (21. 6.) na to upozornit  



. seznámil přítomné delegáty s možnostmi, které členským spolkům ČSRS dává přidružené členství 
v ČASPV –  
   . využívání časopisu Pohyb je život pro prezentaci své činnosti (časopis je už ale jen v elektronické 
podobě) 
   . ČASPV uzavřela s pojišťovnou Generali smlouvu o cestovním pojištění při cestách do zahraničí 
   . ČASPV vlastní střediska v Doubí u Třeboně, Žinkovech a domy v Brně a v Praze, které mohou 
rovněž využívat členové ČSRS 
   . zatím jen minimálně využívají členové ČSRS různá školení a semináře 
   . využívat mohou i videonahrávky různých rozcviček a cvičení, které je možno nalézt na webové 
stránce www.caspv.cz. 
Upozornil také na: 
. nový návrh podmínek pro podávání žádostí o finanční příspěvky v dotačních titulech NSA na rok 
2024, např. členský příspěvek fyzické osoby musí být minimálně 200 Kč/rok, svaz musí garantovat, že 
všechny fyzické osoby jsou v evidenci NSA apod. 
. vznik platformy Aktivní Česko, v níž spolupracují zdravotní pojišťovny, MŠMT, MZdr. apod. Cílem je 
rozhýbání politiků. 
 

p. Urban – dotaz k praktickému využívání prostor ČASPV pro činnost ČSRS. 
 

p. Horák – zájem lidí, a zejména mládeže, o aktivní pohyb rapidně klesá i z důvodů komercionalizace, 
jako příklad uvedl T-Mobile Olympijský běh, u něhož je od prvního ročníku, příští týden se běh koná 
opět, ale místo stovek mladých běžců je přihlášeno 40 zájemců!! 
. výrazně klesá zájem o organizovanou činnost 
 

p. Krauskopf 
. situace je pro funkcionáře a organizátory velmi deprimující, jsou naprosto zřetelné rozpory mezi 
slovy politiků a reálnými kroky institucí 
. předseda NSA již mediálně prezentoval záměr, aby podporovány byly jen olympijské sporty, takže 
na rekreační sport možná nezůstanou ani drobky 
 

. vzhledem k první účastni několika klubů na VH se každý delegát/ka krátce představil/a. 
 

Diskuze byla ukončena, protože zájem o další vystoupení již nebyl. 
 

ad 11) Projednání návrhu usnesení, jeho schválení  
S návrhem usnesení přítomné delegáty/ky seznámil předseda NK pan Jan Urban. 
K návrhu usnesení, zaslanému členským spolků elektronicky, byly vzneseny 2 návrhy: 
Vypustit úkol pro VV č. 3, protože spolek neobdržel dotaci od NSA a nahradit slovo člen za členský 
spolek v celém textu návrhu usnesení .  
Výsledek hlasování ke změnám v návrhu: Pro návrh 15 hlasů, nikdo nebyl proti, nikdo se nezdržel.  
Výsledek hlasování o konečné podobě usnesení: Pro návrh 15 hlasů, nikdo nebyl proti, nikdo se 
nezdržel.  
 

Předseda NK konstatoval, že usnesení VH bylo přijato všemi hlasy přítomných delegátů s hlasem 
rozhodujícím.  
 

ad 12) Závěr VH  
Na závěr jednání poděkoval řídící VH Jiří Krauskopf všem přítomným za účast, za pozornost a za 
spolupráci při jednání VH.  
Předseda spolku Bohumil Novák rovněž všem poděkoval za účast a za to, že věnovali svůj volný čas 
dnešní VH a také za čas, který věnují práci ve svých klubech.  
 

Jednání VH bylo ukončeno ve 14:40.  
 
Zapisovatel: Jiří Krauskopf …………………………………………… 
 
 
Ověřovatel zápisu: Bohumil Novák …………………………………………… 


